
Paikalla 

Reija Häkkinen, Uimaliitto 
Anni Aikala, Uimaliitto 
Joni Kortteus, JySa 
Juho Reiman, JySa 
Jarno Mikkonen, JySa (Teams) 
Marjokaisa Ryhänen, Cetus 
Oskari Ollila, Cetus 
Markus Seeste, Kuhat 
Helena Piksilä, Kuhat 
Jarkko Virtanen, tuomarit (Teams) 
Juha Varinowski, tuomarit (Teams) 
Antti Ruohonen, Vanders – tuomarit 
Viktor Stratan, Vepr (Teams) 
Teppo Lehtinen, Keravan Uimarit (Teams) 
Kim Johnsson, Kuhat 
Andrea Johnsson, Kuhat 
Roope Juutilainen, Kuhat (15.15 alkaen) 
 
 

Vesipallon neuvottelupäivien agenda 

1§ Kuluneen kauden kokemukset 

 

Onnistumisia 

o On onnistuttu siinä, että saatiin divari tänä vuonna käyntiin 

o Poolijärjestelmä toimi hyvin ja saatiin erilaisia pelejä. Pelien merkitys säilyi 

viimeiseen saakka tärkeänä 

o Oli hyvä, että läpi kauden oli pelejä kun ei ole varaa lähteä ulkomaille 

reissaamaan 

o Uimaliiton suunnasta on oltu joustavia siinä, että kotimaista- ja KV –toimintaa on 

saatu yhdistettyä 

Parannettavaa/ huolen aiheita 

o Huolestuttavaa on, että miesten SM-sarjassa on vain 4 joukkuetta 



o Tuomaritoiminta on virkistynyt – on helppo löytää tuomareita ja Antin & Jarkon 

pitämät koulutukset ovat onnistuneet 

o Kaikissa halleissa ei ole liput ja tuomareiden välineet kunnossa. Tästä on puhuttu 

pitkään, mutta ei ole vieläkään kunnossa. 

o Kun seurassa on paljon joukkueita, aikataulutukset ovat todella haasteellisia. 

Juniorisarjoissa poolijärjestelmä toimi ja oli enemmän oikeantasoisia otteluita, 

mutta aikataulut eivät olleet riittävän ajoissa loppuunnsaakka selvillä ja siitä on 

tullut myös perheiltä palautetta 

o Pitäisi saada yhteensovitettua NWPL, maajoukkuetoiminta, vesipallosarjat, EA:n 

toiminta 

o Maajoukkuetoiminnan aikataulut olisi hyvä mahdollisimman aikaisin lyödä 

lukkoon, jotta tiedettäisiin missä pelaajien pitää milloinkin olla. Tämä olisi sekä 

urheilijoiden että perheiden osalta tärkeätä. Tähän liittyy osin myös ulkoisten 

tahojen tiedotuksen haasteet (esim. European Aquatics) 

o Vesipallon sarjamääräykset eivät olleet ennen kauden alkua valmiit. Tämä asia 

pitäisi saada kuntoon. 

o Uimaliiton tulisi hoitaa vesipallon uusien sääntöjen käännökset mahdollisimman 

pikaisesti. 

Torneopalin kanssa on ollut haasteita 

- Ei ole toiminut jossain pelissä 

- Kokoonpano ei ole tallentunut 

- Pitäisikö tutkia uudelleen mahdollisuuksia hyödyntää Total Waterpoloa  

o Tämä on pääsiäisenä (NWPL-turnauksessa) Espoonlahdessa käytössä, joten 

testataan 

o Aiemmalla kokemuksella sarjat on työlästä rakentaa järjestelmään 

o Tulospalvelun ylläpitäminen on ollut haastavaa (erityisesti sarjataulukot) 

o On enemmänkin ottelustatistiikkaa kirjaavaa ja ylläpitävää, mutta ei oikein taivu 

sarjatoiminnan vaatimuksiin 

o Raul Perian tietää kuinka NWPL on toiminut (Total Waterpolo on ylläpitänyt 

NWPL?) 

o On hyvä miettiä myös kuinka käytettävä järjestelmä työllistää seuroja ja sitä 

kautta ohjelman loppukäyttäjiä 

- Torneopalin bugeista pitäisi olla aina yhteydessä ohjelmistosta vastaavaan tahoon 

- Kaikki softat muuttuvat jatkuvasti ja vaativat jatkuvaa ylläpitoa 

2§ Tulevan kauden sarjat  



IK14U (2011 ja sitä nuoremmat) 

Kuinka monta joukkuetta on alustavasti tulossa ja montako  joukkuetta per sarja? 

- Kuhat 2 joukkuetta, Cetus 2 joukkuetta, Saukot mahdollisesti yhteistyöjoukkue U14 tai 

U16, omat junnut kortilla (4kpl), KeUi 1 joukkue yhteistyö KUuS kanssa, Turulta ei 

edustusta kokouksessa, kysyttävä erikseen, Vepr 1 joukkue 

Yhteensä 7-9 joukkuetta 

IK16U (2009 ja sitä nuoremmat) 

- Seireenit 1 joukkue, Kuhat 1 joukkue, Cetus 2 joukkuetta, Saukot mahdollisesti 

yhteistyöjoukkue U14 tai U16, omat junnut kortilla (4kpl), KeUi 1 joukkue yhteistyö 

KUuS kanssa, Turulta ei edustusta kokouksessa, kysyttävä erikseen, Vepr 1 joukkue 

SM18U (2007 ja sitä nuoremmat) 

- Naisten maajoukkue 1 joukkue, Kuhat 1 joukkue, Cetus 1 joukkue, Turulta ei edustusta 

kokouksessa, kysyttävä erikseen, Vepr 1 joukkue 

SM20U (2005 ja sitä nuoremmat) 

- Kysyttiin, mutta seuroissa ei ollut tällä hetkellä tähän vielä joukkueita. Ajateltiin, että 

tämän ikäiset voisivat pelata divarissa. 

Miehet 

- Kuhat 1 joukkue, Cetus 1 joukkue, Turulta ei edustusta kokouksessa, kysyttävä erikseen, 

Saukot on epävarma riittääkö pelaajat, yhdistelmänä voi olla mahdollista 

- 2024-2025 –kaudella yritettiin käynnistää SUomi-Ruotsi –sarjaa, mutta Ruotsissa ollaan 

samojen asioiden äärellä Elitserienissä, jossa on 4-6 joukkuetta, ja Ruotsissa on 2 

divaritasoa, joissa on paljon eritasoisia joukkueita 

o Ruotsissa on viety asioita seuroihin, mutta vielä ei ole saatu innostusta 

heräämään 

- 4 joukkuetta on melko vähän sarjassa 

- NWPL -sarja auttaa siihen, että saadaan monipuolisempia pelejä  

Naiset 

- Naisten divari? Joukkueiden yhdisteleminen.  



- Tällä hetkellä kokouksessa osallistuvien tiedossa oli, että Cetuksella on ainoa naisten 

aktiivisesti harrastava joukkue Suomessa. Cetus olisi kiinnostunut osallistumaan sarjaan, 

mikäli olisi muita joukkueita 

Divari 

- Vanders 1 joukkue, Cetus 1 joukkue, Kuhat 1 joukkue, Kuopio 1 joukkue, TU kysyttävä 

koska ei edustajaa, Simmis kysyttävä, koska ei edustajaa 

- Salo, Kirkkonummi, Eura, Liikunnan Riemu, Rovaniemi – tiedustellaan olisiko 

halukkuutta divariin 

- Rakennetaan uutinen Whatsapissa divarisarjoista, jotta mahdollisten uusien olisi 

helpompi hypätä mukaan. Videot myös löytyvät tarvittaessa, jos ne halutaan julkaista 

jossain alustalla. 

- Divarisarja palvelee harrastajia, nuoria, jotka eivät saa riittävästi pelejä (mukana B- ja C-

pelaajia) Nuoresta vaariin, naiset ja miehet voivat pelata sekaisin 

- Vastustajista löytyy aina joku oman tasoinen pelaaja 

- Jos on vaikka kokeneempikin tyyppi joka ei halua enää pelata SM-tasolla, hänellekin 

löytyy vastus 

Sarjojen muotoilu 

Juniorisarjat 

Minilisenssi, lisenssi(+vakuutus) tms. tarvittaisiin. Haluttaisiin rekisteröidä nuoria pelaajia (12 

vuotta ja alle) lisenssillä pelaajiksi Uimaliittoon. Tällä hetkellä on olemassa vesipetovakuutus, 

jota voidaan käyttää myös kursseilla. 

- Ajateltiin, että 100 pelaajaa vuosittain voitaisiin rekisteröidä 

- U12 harjoittelee, mutta heillä ei ole lisenssiä eikä vakuutusta 

- U12 -ikäisten lisenssillä haluttaisiin saada paremmin näkymään se kuinka paljon lapsia 

on mukana vesipallotoiminnassa 

- Olisi helpompi seurata konkreettisella tasolla kaikkien lisenssipelaajien kehitystä ja 

näkisi missä vaiheessa määrät alkavat tippua   

o Miltä kehitys näyttää, missä vaiheessa pelaajamäärä tippuu ja koska kasvaa 

- Nippulisensseistä ei saa lajitietoa ulos 

- U12 -turnausten lisenssitietoa ei seurata koska se ei ole Uimaliiton virallista 

sarjatoimintaa 

Vepr on käynyt keskusteluja Virossa siitä, saataisiinko pelattua vesipalloturnauksia Virossa 

mutta neuvottelut eivät ole vielä tuottaneet tulosta. 



 

3§ Sarjojen tavoitteet ja toivottu sarjamuoto 

Pitäisikö juniorisarjojen pelejä lisätä? 

- Periaatteessa kyllä, mutta monissa perheissä kustannukset ovat iso haaste 

- Samassa joukkueessa on erilaisella taito- ja motivaatiotasolla olevia pelaajia. Osa käy 

mielellään pari kertaa viikossa ja on harrastelumielellä, osa on ihan tosissaan ja haluaisi 

harjoitella paljon useamminkin. Cetuksessa siirretään innokkaita ylemmäs pelaamaan, 

tai annetaan heille pelimahdollisuus divarissa tai miesten sarjassa. Peli-ilo pitäisi säilyä 

jotenkin jokaisella pelaajalla 

IK14U 

- Poolijärjestelmää jatketaan 

- Turnauksia on 1krt/ 2kk (aikataulutussyistä - paikat ja ajankohdat) 

- 4 turnausta 

- 7-9 joukkuetta 

- Jos on 9 joukkuetta, poolit ovat 5 ja 4, tai 3 poolia, joista 2 poolia pelaa aina samassa 

paikassa (3, 3+3) 

IK16U 

- Tulossa 7-8 joukkuetta 

- Ylemmässä lohkossa 4 joukkuetta ja alemmassa 3 joukkuetta 

- 16U -ikäiset pelaavat kansainvälisissä turnauksissa miesten pallolla ja tällä hetkellä 16U -

sarjaa pelataan Suomessa naisten pallolla 

Päätettiin pelata tästä eteenpäin 16U -sarjaa 5-kokoisella pallolla  

SM18U 

- Tulossa 4-5 joukkuetta 

- Pelimäärä pysyy suunnilleen samana kuin tänä vuonna 

- Pääkaupunkiseudun pelejä voisi sirotella niin että osa pelattaisiin viikolla, mutta Veprin 

pelit keskitettäisiin viikonloppuihin (vanhemmat ovat myös tämän kannalla)  

o Huomioitava se, että useamman pelin eri joukkueita vastaan viikonloppuna 

pelaavat joukkueet 



o Sarjataulukon mukaan sarjavastaava huolehtii, että Vepr:illä on sen hetkisen 

tiedon mukaan vaativammat pelit viikonloppuna ensin, ja kevyemmät 

loppupuolella viikonloppua 

Miehet 

- Toivottiin jonkinlaisia semifinaaleja.  

o Esim. 2 peliä runkosarjan 2. ja 3. joukkueen välillä 

o Tai lähtöpisteillä, jolloin 3 parasta pelaisi semit   

o Ajatus ei saanut kannatusta tällä kertaa 

- Mietittiin voisiko miesten SM-sarjan pelata turnausmuotoisena? 

o Pirkkolassa ei pysty pelaamaan la ilta – su aamu, su ilta 

o Mietittiin, että esim. Su aamun pelit eivät ole kovin yleisöystävällisiä 

- Pääpointit 

o Haluttaisiin, että pelit on yleisöä kiinnostavaan aikaan 

o Useassa uimahallissa on verraten myöhäiset otteluajat, mutta niille ei voida 

mitään 

Yksi vaihtoehto olisi käyttää lähtöpisteitä (4,3,2,1) 

- Runkosarjalla olisi merkitystä 

- Tulisi enemmän pelejä 

Miesten SM-sarjaa joko pelataan samalla tavalla kuin edellisenäkin vuonna tai järjestetään 

erillinen semifinaaliturnaus. Anni tekee joukkueille kyselyn. Aletaan pelaamaan finaaleja 

hieman aiemmin etteivät menisi päällekkäin esim. NWPL -finaalien kanssa. Nelinkertainen 

runkosarja ja sarjan finaalit paras viidestä -periaatteella (kolme voittoa).  

Divari 

- 1 kierros kotipelejä kullekin osallistuvalle joukkueelle  

- Kaksinkertainen sarja 

- Divarin voittaneelle joukkueelle tarjotaan mahdollisuus nousta mestaruussarjaan 

- Mestaruussarjan pelaajilla on tällä hetkellä mahdollista pelata divaria 

 

4§ Vesipallon säännöt ja sarjamääräysten tarkennukset 

Vesipallon säännöt 



Käytetäänkö sääntöjen käännöksiin käännöstoimistoa? Käännetäänkö kaikki vesiurheilulajien 

säännöt samalla? 

- Onko vesipallon uusissa säännöissä sellaisia asioita, joita on vaikea toteuttaa Suomessa? 

o Uusissa säännöissä pitäisi pelata samalla lakilla maalissa kuin millä on ollut 

pelaajana 

o Uusissa säännöissä on 14 pelaajaa, 12+2 

- JOS hyökkäysajat naisten sarjoissa ovat erilaiset  

o Koskee myös IK14U -sarjaa 

Sääntöihin on tulossa vielä pientä hienosäätöä lähinnä hyökkäysajan suhteen. Champions 

League ja Euro Cup pelataan loppuun vanhoilla säännöillä ja sen jälkeen muutetaan sääntöjä.  

Vesipallon sarjamääräykset 

- Halutaanko sarjamääräyksissä huomioida SM-sarjassa pelaavien joukkueiden 

osallistumista divariin koko joukkueella? 

- Jos 12-vuotias haluaa tulla pelaamaan miesten SM-sarjaa, pitäisi Uimaliitolla olla 

määrällinen/ laadullinen rajoitusmahdollisuus (voisi olla rajoituksia esim. että alle 15-

vuotiaat eivät voi osallistua - minkälaisia mahdollisuuksia Uimaliitolla olisi tehtä tällaista 

rajanvetoa?) Jonkinlainen screenaus joukkueille ennen sarjaan osallistumista, jos on 

ilmeistä ettei joukkue pysty osallistumaan sarjaan. 

- Tasatilanteessa mennään suoraan maalieroon -ajatus? (Jos tätä ei vielä ole uusissa 

säännöissä). Jos maaliero on tasan, mietitään seuraavia kriteereitä (erityisesti kun 

pelataan poolijärjestelmällä).  

- Todetaan sarjamääräyksissä ettei meillä ole VAR -järjestelmää käytössä jos sellaista ei 

ole käytössä 

- Otteluiden pelaaminen ratkaisuihin asti:  

o Jatkoajat eritiysesti junnusarjoissa, joissa järjestetään tiukalla aikatauluilla 

otteluita, eivät toimi. 

o Voidaanko sarjamääräyksiin kirjata, että a) ei pelata ratkaisuun asti, b) 

ratkaistaan rankkareilla jos ei voida poiketa 

- Epäasiallisesta käyttäytymisestä taloudellisia sanktioita? Esim. Keltainen kortti 50€, 

punainen kortti 100€   

o Sanktioiden yhdistäminen - pelikielto + rahallinen sanktio 

o Kansainvälisissä turnauksissa on myös sanktiot yleisön epäasiallisesta 

käytöksestä (tämä voi olla enemmän seuran ongelma) 

- Ulkomaalaisten pelaajien osallistuminen sarjaan 



o Uimaliiton sääntöjen mukaan ulkomaalaisten pelaajien rekisteröiminen seuraan 

kesken kauden on ollut haastavaa 

▪ Puhutaan pelaajan rekisteröimisestä, mutta mitä rekisteröiminen 

tarkoittaa käytännössä? Lisäksi tulee hoitaa Uimaliiton osallistumisoikeus. 

▪ Halutaanko asettaa määrärajaa sille, kuinka moni kansainvälinen pelaaja 

voi pelata joukkueessa? 

▪ Tarvitaanko sääntömuutoksia vai riittääkö selkeä kuvaus prosessista? 

• Mitä dokumentteja tarvitaan ja keille ne pitää lähettää? 

5§ Vesipallon koulutukset 

Uudet säännöt ja niihin tutustuminen 

Ehdotettiin Suomen Cup –turnausta 

- Pelaajille, tuomareille ja valmentajille  

- Syyskuun alussa 

- Tuomarikoulutus 

- Toimitsijakoulutus 

- Sääntökoulutus pelaajille ja valmentajille 

- 2 viikonlopun turnaus (esim.) 

- Turnauksen formaatti päätettävä - jokainen pelaa kerran kaikkia vastaan (järjestävä taho 

esim. Jyväskylä) finaalit esim. Espoonlahti (toimitsijat pääsisivät harjoittelemaan PM-

turnaukseen) 

Päätettiin, että valtuutetaan Anni, Kalle, Jarkko ja Antti suunittelemaan formaatti turnaukselle, 

päivämäärät syyskuun ajalle, ja koulutukset. 

 

Tuomarikoulutusten/ foorumien ajankohdat tulevalle kaudelle 

- Ehdotettu otteluvalvojatoiminnan herättäminen henkiin erityisesti nuoremmissa 

ikäsarjoissa, joissa on paljon uusia tuomareita 

- 12U -junnuturnauksiin otteluohjaajakoulutuksia? 

o Kysymyspatteristo ohjaajille 

Tuomarikoulutusten vuosikello 



Jarkko, Antti, Anni ja Kalle suunnittelevat tuomarikoulutusten vuosikellon, josta tiedotetaan 

ennen kauden alkua (sis. Otteluvalvojat, tuomarifoorumit) 

- Huomioitava myös tuomarin koulutuspolku 

- Pitäisi olla 3 EA -koulutettua tuomaria 

- EA järjestää vuosittain uutta konseptia, jonka ideana on kouluttaa tuomareita, 

valmentajia ja pelaajia (ensimmäinen pilotti järjestetään kesällä 2025, jossa ei ole 

SUomesta osallistujia) 

 

Toimitsijakoulutusten ajankohdat tulevalle kaudelle 

- Verkkoalustalle kysymyspatteristo toimitsijoille 

o Toimitsijakortin verkkosuoritus (Reija kysyy Uimaliitosta onko tämä  

▪ Marjokaisa miettii kysymykset 

▪ Antti voi tehdä kyselyn (jos ei tarvitse olla Uimaliiton alusta) 

- Toimitsijakoulutus llöytyy kysymyksineen YouTube-videoista: 

https://www.uimaliitto.fi/vesipallo/saannot/vesipallon-toimitsijat/ jotka eivät ole aivan 

ajan tasalla 

 

Valmennuskoulutusten ajankohdat tulevalle vuodelle 

- Nemanja ja Mikaela ovat järjestäneet valmennuskoulutuksia 

- Kerran vuodessa taso 1, löytyykö videot jostakin?  

- Kerran vuodessa taso 2 

 

https://www.uimaliitto.fi/vesipallo/saannot/vesipallon-toimitsijat/

